


Yleistä tietoa kisoista

• Hiihdettävät matkat: perjantaina perinteisen parisprintti, lauantaina 
perinteisen 10km ja sunnuntaina vapaan 10km kisa
• Sarjat perjantaina N/M16-N/M20, osallistumisoikeus jopa 13-

vuotiailla, lauantai sekä sunnuntai N/M17-N/M23
• Viikonlopun aikana oli noin 350-400 eri hiihtäjää
• Hakan toimesta prosessi alkoi hyvissä ajoin à kisat oli tarkoitus pitää 

jo keväällä 2022, joka oli seuran 90-vuotis juhlavuosi, mutta COVID19-
pandemian vuoksi niitä siirrettiin



Kilpailuiden valmisteluun liittyviä vaiheita

• Ajatus kisojen järjestämisestä, tämä varmaankin kaikilla jo tehty tässä 
vaiheessa
• Kisojen hakeminen à saadaan oikeus järjestää kisat, ajankohta ja 

hiihdettävät matkat selviävät myöhemmin
• Järjestelytoimikunnan perustaminen, pienellä porukalla kokouksien 

aloittaminen
• Tarvittavat maastotyöt, mahdolliset muokkaukset ja tarvittavat 

mittaukset mieluusti aikaisemmin kuin liian myöhään, jotta ei tule 
kiire



• Hyvissä ajoin ennen kilpailua enemmän väkeä kokouksiin, eri 
vastuualueiden henkilöt kuuntelemaan kokouksia ja tuomaan oman 
vastuualueen tietoa muille, meillä mukaan noin 3kk ennen kisaa ja 
samalla kokoustahti tiivistyi
• Mainostaminen käyntiin ajoissa, kaikki on kotiin päin
• Viimeiset viikot ennen kisaa, viimeisiä valmisteluja, stadionin 

aloittamista ja aikataulujen pohtimista
• Kisaviikko: stadionin rakentaminen, poolialueiden rakentaminen, 

kilpailukanslian valmistelua ja kaikkea muuta pientä hommaa, tässä 
kohtaa tuli todella pitkiä päiviä talkooryhmälle
• Kisan jälkeen puretaan järjestelyt, järjestetään talkoolaisille tilaisuus, 

jossa kokoonnutaan vielä kerran koko organisaation kesken yhteen
• Loppuraportin täyttäminen ja uudestaan sama kierros! 



Kisajärjestäjän tavoitteet kisoihin

• Ensimmäinen tavoite minkä mainitsin vuosi sitten esittelyssä oli, että 
kukaan ei loukkaannu (ambulanssin kuljetuksen tarvetta). Tämä 
toteutui, vaikka torstaina virallisissa harjoituksissa näytti pahalta, tuli 
muutamia kaatumisia
• Toinen oli saada isojen kisojen tunnelmaa nuorille hiihtäjille ja lisäksi 

mahdollistaa urheilijoiden suoritusten seuraaminen kauempaa ja 
tässä päädyimme striimaukseen isolla jakelulla
• Kolmas oli, että kilpailuista jäisi seuralle hieman plussaa, jotta emme 

menisi miinukselle kulujen osalta



Mikä onnistui järjestelyissä järjestäjän mukaan?
• Ensimmäisenä voi todeta, että koko talven parhaat olosuhteet osuivat 

juuri meidän kisaviikonlopulle
• Yhteistyö kaupungin kanssa mahdollisti onnistuneet kisat
• Kokenut organisaatio, johon oli saatu nuorta sekä innokasta verta 

mukaan
• Vastuuhenkilöt toivat omaan tehtävään juuri oikeanlaisen osaamisen 

eli kuunnelkaa organisaation kiinnostusta ja osaamista
• Halu muuttaa toimintaa eli vaikka aina on tehty asioita tietyllä tapaa, 

niin myös uudet asiat voivat onnistua à meillä tämä koski erityisesti 
striimausta



Yhteistyökuvioita:

• Eniten teimme yhteistyötä kisoihin liittyen Valkeakosken kaupungin 
kanssa (maastotöitä, mainostamista, sähköasioita ja kalustoa)
• Toinen isossa roolissa ollut yhteistyö oli Olsalive Streaming, joka 

vastasi tapahtuman striimauksesta
• Paikalliset yritykset erilaisilla panostuksilla
• Ostopalveluina oli hankittu ajanotto LHHtuki ry. sekä kuulutus Aki 

Pajunojan yrityksen kautta.
• Turvallisuussuunnitellussa olimme ennakoivasti yhteyksissä 

pelastuslaitokseen ja poliisin erilaisista asioista 



Organisaatio 
• Talkoolaisia kaiken kaikkiaan oli mukana noin 150 henkeä, joista 

suurin osa oli kaikki kisapäivät paikalla
• Meillä oli kilpailunjohtaja sekä varajohtaja, tämän onnistumista 

omassa seurassa kannattaa miettiä
• Rata- ja stadionmestari oli itse TD-koulutettu, joten sääntötuntemus 

oli hyvin hallussa merkkauksien osalta, joka helpottaa 
tuomarineuvoston työtä
• Turvallisuuspäälliköltä löytyi kokemusta järjestyksenvalvonnasta, 

ensiavusta ja pysäköinnistä, joten hän vastasi ryhmien 
vastuuhenkilöiden kanssa tapahtuman turvallisuudesta
• Pysäköinninvastaava hoiti kahden pysäköintialueen onnistuneen 

pysäköinnin sekä oman ryhmän tauot



• Hiihtotapavalvonta oli toteutettu Hämeen hiihdon TD henkilöiden 
toimesta, joka oli onnistunut ratkaisu, koska kyseisillä henkilöillä oli jo 
valmiiksi sääntötuntemusta
• Ravintolavastaava hoiti kisaravintolan ja talkoolaisravintolan 

pyörittämisen omalla ryhmällä 
• Suosituin ryhmä oli stadionilla toimiva tukiryhmä, jonka muodostivat 

seuran hiihtokoululaiset ja heidän ohjaajat, ryhmä hoiti varusteiden 
siirtoja lähdöstä maaliin ja muita pieni hommia
• Talkoolaisten ikähaarukka tapahtumassa oli 1-85-vuotta, suurin osa 

edustaa kokeneempaa kaartia, joka tulevissa kisoissa onkin seuramme 
isoimpia ongelmia
• Vapaaehtoisten rekrytoiminen tapahtui edellisissä kisoissa olleiden 

yhteystietojen perusteella suoraan kyselemisellä tapahtumaan, 
tulevia kisoja varten harkittava muita keinoja



Mitä järjestäjän kannattaa huomioida:

• Talkoolaiset ovat tapahtuman perusta: ilman talkoolaisia ei saada 
järjestettyä tapahtumaa
• Riittävä ruokahuolto ennen kisoja, kisapäivien aikana ja kiitostilaisuus 

kisojen jälkeen motivoi tulemaan uudestaan
• Talkoolaiset ovat ensimmäinen kontakti kilpailijoille ja taustajoukoille, 

joten painotimme hymyilemistä kaikille J
• Suunnittele asioita monelta kantilta, varaudu siihen, että kaikki ei 

mene suunnitelmien mukaan
• Asiat kannattaa tehdä niin aikaisin kuin mahdollista, jotta kisapäivät 

saa rauhoittaa kisojen läpiviemiselle


